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   Pomerne vážne vyzerajúca dopravná nehoda sa stala v uply-
nulý štvrtok 9. januára na Ulici Sovietskych hrdinov vo Svidníku 
v blízkosti niekdajšieho SOU strojárskeho a čerpacej stanice 
Slovnaft. Zasahovali pri nej všetky zložky - policajti, hasiči i 
záchranári. 

Mladík nedal prednosť starším manželom 

   „K dopravnej nehode došlo predpoludním, a to tak, že 21-ročný vodič 
osobného auta vychádzal na hlavnú cestu z vedľajšej, pričom nedal prednosť 
osobnému vozidlu, ktorého vodičom bol 67-ročný muž jazdiaci po hlavnej 
ceste,“ informovala hovorkyňa Krajského riaditeľstva Policajného zboru SR 
v Prešove Jana Ligdayová. 
   Mladík jazdil na aute značky BMW, manželia z obce Svidnička na Škode 
Rapid. Pri nehode vznikla podľa krajskej policajnej hovorkyne celková ško-
da na vozidlách vo výške 21-tisíc eur. „Vykonané dychové skúšky u oboch 
účastníkov boli negatívne,“ dodala Jana Ligdayová.                                (pn)  

   Novým riaditeľom Technických služieb mesta Svidník by sa po 
avizovanom odchode Lukáša Dubca z funkcie i celkovo z tejto 
mestskej príspevkovej organizácie mal stať Michal Goriščák. 
Súčasný zástupca primátorky Svidníka podľa zverejnených zá-
verov vyhral verejné vypočutie, ktoré bolo súčasťou výberového 
konania na nového riaditeľa. 

Primátorka navrhuje svojho zástupcu Michala Goriščáka 
za nového riaditeľa Technických služieb mesta Svidník

   Primátorka Svidníka Marcela Ivančová akceptovala rozhodnutie výberovej 
komisie v zložení mestskí poslanci Vladimír Kaliňák, Kamil Beňko a Matúš 
Majda, vedúci Odboru fi nancií Mestského úradu vo Svidníku Nikolaj Vlčinov 
a Katarína Veľčíková za zamestnancov Technických služieb. Na zasadnutie 

Mestského zastupiteľstva vo Svidníku vo štvrtok 16. januára totiž Marcela 
Ivančová predkladá návrh na vymenovanie Michala Goriščáka za nového 
riaditeľa Technických služieb mesta Svidník. 

   No a tak to vyzerá na veľké personálne rošády. Už pred týždňom sme avi-
zovali, že podľa dostupných informácií sa výberová komisia zhodla na istom 
odporúčaní pre primátorku mesta Svidník a predložila jej poradie uchádza-
čov. Na najvyššej priečke sa údajne umiestnil Michal Goriščák, ktorý je ako 
poslanec Mestského zastupiteľstva aj viceprimátorom Svidníka a zároveň aj 
prokuristom v Sociálnom podniku mesta Svidník. To sa aj potvrdilo a Michal 
Goriščák s najväčšou pravdepodobnosťou, keďže ho ešte musia odobriť 
jeho poslaneckí kolegovia, zasadne do kresla riaditeľa Technických služieb. 
V takomto prípade skončí ako viceprimátor mesta i ako mestský poslanec. 
Funkcia riaditeľa Technických služieb mesta Svidník ako príspevkovej orga-
nizácie mesta je totiž nezlučiteľná s funkciou poslanca Mestského zastupi-
teľstva. V takomto prípade by mal do poslaneckého zboru nastúpiť úspešný 

svidnícky advokát Juraj Berežný, ktorý 
je v prvom volebnom obvode, kde bol 
za poslanca zvolený Michal Goriščák, 
prvým náhradníkom. Juraj Berežný 
nám tieto informácie potvrdil, no vyze-
rá to tak, že na štvrtkovom zasadnutí 
ešte poslanecký sľub nezloží, keďže 
tento bod vo zverejnenom programe 
zasadnutia svidníckeho mestského 
parlamentu nefi guruje. Stane sa tak 
zrejme na ďalšom zasadnutí po tom, 
čo bude Michal Goriščák oficiálne 
vymenovaný za riaditeľa Technických 
služieb mesta Svidník a zanikne mu 
tak mandát poslanca. 
   Nezodpovedaná zatiaľ ostáva aj 
otázka, kto sa stane novým viceprimá-
torom Svidníka, no a na túto otázku dá 
zrejme už v najbližších dňoch odpoveď 

samotná primátorka. Dodajme, že zasadnutie Mestského zastupiteľstva vo 
Svidníku sa začína vo štvrtok 16. januára o 13. hodine v Dome kultúry. 

(ps)
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   V rodičovskom dome by sa nepomestili, a tak za štedrovečerný 
stôl zasadli v prenajatých priestoroch hvezdárne v malebnej 
scenérii nad obcou. Aj takúto podobu mali sviatky Vianoc podľa 
Juliánskeho kalendára. 

Rodina Heleny Poperníkovej slávila Vianoce podľa Juliánskeho kalendára 
vo hvezdárni v obci Roztoky

   Tak trochu netradične, zato však vo veľmi príjemnej atmosfére hvezdárne v 
obci Roztoky slávila Vianoce rodina Heleny Poperníkovej. Rozvetvená rodina 
78-ročnej dôchodkyne, mamky, babky a prababky sa vo hvezdárni schádza už 
niekoľko rokov, a to dvakrát do roka, na Veľkú noc a na Vianoce. „Tým, koľko 
nás je, tak sa nestretávame bežne, ale takto sa stretneme aspoň dvakrát do 
roka. Každý, samozrejme, aj niečo prinesie, niečo napečie, aj keď väčšinu 
teda pečie a varí babka,“ priznala jedna z vnučiek. 
   „Ja sa tomuto sviatku radujem preto, lebo poprichádzajú mi tí moji najdrahší. 

Deti, vnúčatá, pravnú-
čatá, veď mám osem 
vnúčat a šesť pravnú-
čat. Takže ja sa strašne 
radujem, ako oni prídu, 
ako sa dobre najedia a 
že sa všetci spolu teší-
me z krásnych chvíľ,“ 
povedala nám Helena 
Poperníková, v ktorej 
rodine Štedrou veče-
rou vyvrcholil 40-dňový 
pôst. Po nej už začali 
sláviť Roždestvo Isusa 
Christa, teda narodenie 
Ježiša Krista. „V týchto 
dňoch sa netreba hne-
vať, netreba nič spomí-
nať v zlom, len všetko v 
dobrom. Odpúšťať jeden 
druhému, to je hlavné,“ 
uzavrela Helena Poper-
níková.                    (ps)
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  Po viac ako dvoch desaťročiach sa členovia Svidníckeho ko-
morného orchestra a ich priatelia stretli, aby vo Svidníku oživili 
krásu klasickej hudby. Spomienkový koncert, ktorý sa uskutočnil 
3. januára v Chráme Božej múdrosti, bol výnimočným večerom 
plným emócií a nadčasovej hudby.

Svidnícky komorný orchester opäť ožil na spomienkovom koncerte, 
oživili krásu klasickej hudby 

  Pod umeleckým vedením Martina Petríka, ktorý stál aj za myšlienkou znovuo-
živenia orchestra, zazneli diela velikánov klasickej hudby ako J. S. Bach, G. F. 
Händel, T. Albinoni, A. Dvořák a Z. Fibich, ktoré oslovili publikum svojou krásou 
a majstrovstvom.
  Brandenburský kon-
cert č. 1 od J. S. Ba-
cha, ktorý bol vrcholom 
večera, predstavuje 
nielen hudobnú výzvu, 
ale aj prestíž pre každý 
orchester. Brandenbur-
ské koncerty, známe 
svojou náročnosťou 
a virtuozitou, patria 
k vrcholom interpre-
tačného umenia a sú 
prestížnou súčasťou repertoáru významných hudobných telies po celom svete. 
Johann Sebastian Bach v nich predbehol svoju dobu a priniesol fascinujúci 
príklad nevyčerpateľnej invencie barokového génia, spájajúci virtuozitu, pôvab 
a majstrovstvo kontrapunktu.
  Posledné dielo večera, Biblické piesne od Antonína Dvořáka, nesie obrov-
skú historickú aj emocionálnu hodnotu. Tieto piesne boli prvýkrát uvedené 
na koncerte Českej fi lharmónie v Prahe v roku 1896. Ich hlboký duchovný 
obsah a hudobná krása odrážajú vnútorný svet samotného skladateľa. Ide o 

dielo, ktoré svojou nadčasovosťou a emocionálnou hĺbkou patrí medzi vrcholy 
klasickej hudby.
  V základnom zložení vystúpili: Martin Petrík na viole, Slavomír Kaliňák, Laura 
Micenková a Pavla Ružovičová na husliach, Alexander Bojkas na husliach 
a gitare, Lucia Zajacová na violončele, Ľubomír Sluk na kontrabase, Danie-
la Kačmárová a 
Gabriel Kaliňák 
na spinete, Ma-
r ián Cupr iš in 
na akordeóne. 
Dychovú sekciu 
tvorili v hre na 
flautách Justí-
na Kapcalová a 
Kristína Reme-
tová, klarinety 
Mar t in  Švec , 
Jakub Prokop 
a Daniel Tkáč. 
Sólo spev predviedla Tatiana Lesáková.
  Ďakujeme všetkým partnerom, ktorí stáli pri tomto podujatí a podporili jeho 
realizáciu, rovnako aj mestu Svidník a Chrámu Božej múdrosti za poskytnutie 
nádherného priestoru, ktorý umocnil atmosféru večera. Najväčšia vďaka však 
patrí divákom, ktorí svojou účasťou a potleskom vytvorili jedinečný zážitok a 
ukázali, že klasická komorná hudba má v našom regióne stále svoje miesto.
  Úprimné poďakovanie patrí všetkým muzikantom, ktorí svojou odhodlanosťou 
a nasadením dokázali, že tento koncert bol skutočne nezabudnuteľný. Veríme, 
že tento večer nebol len nostalgickým spomínaním, ale aj začiatkom novej 
kapitoly pre Svidnícky komorný orchester.
  Ďakujeme a tešíme sa na ďalšie stretnutia pri krásnej hudbe!

(ľs) 
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  Miešaný spevácky zbor Božského srdca vo Svidníku v nedeľu 
5. januára 2025 oslávil 30. výročie založenia a to vo svidníckom 
rímskokatolíckom kostole Jubilejným koncertom.  

Miešaný spevácky zbor Božského srdca oslávil 30. výročie založenia 

  „Vzácni hostia, milí veriaci, rodiny, priatelia i bývalí členovia zboru, sr-
dečne vás vítam  na dnešnej krásnej slávnosti, pri príležitosti 30. výročia 
založenia Miešaného speváckeho zboru Božského srdca vo Svidníku. 
Sme šťastní, že toto krásne 30. jubileum môžeme osláviť práve tu v 
tomto chráme a za prítomnosti všetkých vás.
  Zároveň sa vám chcem v mene všetkých členov zboru poďakovať, že 
už 30 rokov počúvate naše piesne, podporujete nás a dávate nám silu 
neprestať, vytrvať a spievať Bohu na chválu! Ďakujeme hlavne Rímsko-
katolíckej farnosti, Mestu Svidník  i Bohu známym sponzorom, ktorých 
podporu si veľmi vážime,“ povedala moderátorka Jubilejného koncertu, 
ktorá zároveň privítala vzácnych hostí.   
  Jubilejného koncertu sa zúčastnili duchovný otec Peter Marčák, správcu 
farnosti vo Svidníku a kaplán Marek Pančišin. Koncertu sa zo zdravotných 
dôvodov nemohol zúčastnil duchovný otec Peter Gombita, za ktorého pôso-
benia vo farnosti vznikol Miešaný spevácky zbor. Prišli aj zástupcovia mesta 

Svidník. Primátorka mesta Marcela Ivančová, zástupca 
primátorky Michal Goriščák a prednosta Mestského úradu 
Miroslav Novák. Zavítali aj hostia a priatelia z Poľska - de-
legácia z mužského zboru ECHO z Wisniovej a zástupcovia 
mužského zboru roľníkov z Wielopola Skrynszkego. Medzi 
hosťami boli aj bývalí členovia zboru. 
  Miešaný spevácky zbor Božského srdca začal svoju činnosť 
24. novembra 1994. Zakladateľkami boli Anna Halajová a 
Oľga Vydrová. Prvým dirigentom zboru bola Silvia Fecková 
z Bardejova, no už od roku 1995 prebral dirigentskú taktov-
ku Marek Kizak, učiteľ Základnej umeleckej školy a kantor 
vo farnosti Svidník a Duplín, ktorý tento kolektív vedie aj v 
tomto čase.
  Účinkovanie speváckeho zboru počas 30-ročného pôsobe-
nia bolo predovšetkým v kostoloch, na slávení bohoslužieb a 
sviatkov. Významným bolo účinkovanie na posviacke nového 
Rímskokatolíckeho kostola vo Svidníku, či primičných om-
šiach kaplána Mareka Vargu a Mareka Picha. Zbor často vy-
stupoval na benefi čných i vianočných koncertoch, koncertoch 
Chvál v Košiciach, Prešove, Bardejove, Stropkove a taktiež v 
okolitých obciach Stropkovského a Bardejovského dekanátu.

  Nadviazal aj spoluprácu v Poľsku. „Toto všetko a ešte oveľa viac prežili 
členovia zboru za 30. rokov. Mamky a otcovia, babky a dedkovia prichá-
dzajú, aby vytvorili jedno spoločenstvo a darom spevu, ktorý dostali od 
Boha, tak prispeli k jeho oslave. 
Takýmto spôsobom sa sami napĺňajú a roznášajú medzi ľudí radosť, 

pokoj, lásku, ktorá je v dnešnom 
čase tak nesmierne dôležitá!,“ dodala 
moderátorka jubilejného koncertu. 
  Počas jubilejného koncertu pri prí-
ležitosti 30. výročia založenia odzneli 
mariánske a vianočné piesne ako Nad 
slnko jasnejšia, Ó krásna pani nebies, 
Anjelský chlieb, Ty kráľovná nebies, 
Madona, Búvaj môj Ježiško, Dnes v 
Betlehéme, Oj maličký, maličký, Domi-
ne Fili, Glória či Tichá noc.
  Organizátori jubilejného koncertu touto 
cestou ďakujú mestu Svidník a hlavne  
primátorke Marcele Ivančovej za mimo-
riadnu fi nančnú dotáciu na prípravu a 
zabezpečenie jubilejného koncertu pri 
príležitosti 30. výročia založenia Mie-
šaného speváckeho zboru Božského 
srdca a dotáciu z rozpočtu mesta na 
chod a činnosť Miešaného speváckeho 
zboru Božského srdca.

(pn)
Miešaný spevácky zbor Božského 
srdca dnes a na archívnej fotografi i 
z roku 2012 (dole)



14. január 2025Podduklianske novinky 6Spravodajstvo 

  Posledné zasadnutie v uplynulom roku majú za sebou poslanci 
stropkovského mestského zastupiteľstva. Najočakávanejším 
bodom bolo schvaľovanie rozpočtu pre rok 2025, keďže samo-
správy prechádzajú náročným obdobím a viaceré začnú budúci 
rok v rozpočtovom provizóriu. Poslanci v Stropkove rozhodovali 
o mierne prebytkovom, takpovediac konsolidačnom rozpočte. 

Stropkov zavádza motivačný príspevok pre rodičov novorodencov

Napriek náročnému obdobiu nebudú zvyšovať dane a poplatky
  Podľa slov primátora Ondreja Brendzu majú v meste za sebou jeden z naj-
ťažších rokov od zavedenia fi škálnej decentralizácie v roku 2005, kedy bolo 
na samosprávy prenesených viacero kompetencií 
štátnej správy. 
  „Aj z tohto dôvodu bola jednou z najväčších 
tohtoročných výziev skladba mestského rozpoč-
tu, a to jednak pre aktuálny rok, ale zvlášť pre 
roky nasledujúce. Klesajú nám výnosy z podie-
lových daní, samosprávy sa prostredníctvom 
ZMOS-u zaviazali podieľať na konsolidácii ve-
rejných fi nancií, reálne očakávame, že budeme 
musieť dofi nancovať materské školy, ktorých 
fi nancovanie prechádza od januára pod štát, 
DPH narastie o 3 %, miera infl ácie je cez 5 %... 
To nie sú pozitívne vyhliadky, napriek tomu sme 
sa rozhodli neísť do provizória a zodpovedne 
sme pripravili budúcoročný rozpočet,“ vysvetlil 
primátor. 
  Na budúci rok rátajú v Stropkove s celkovými 
príjmami vo výške 16 111 164 eur. Pri výdavkoch 
16 110 552 eur sa tak plánujú dostať do mierneho 
rozpočtového prebytku. 
  Primátor zdôraznil, že ide o východiskový rozpočet 
a jeho prvá zásadnejšia úprava príde na rad v apríli 
budúceho roka. „Napriek konsolidácii a racionalizácii výdavkov i príjmov 
rozpočtu sme nateraz vylúčili možnosť  zvyšovania miestnych daní a 
poplatkov. Na druhej strane viem pochopiť samosprávy, kde sa podob-
ným opatreniam nevyhli. V minulosti sme si dokázali vytvoriť dostatočnú 
rezervu na to, aby sme mohli nielen zabezpečovať primárne samosprávne 
funkcie, ale investovať aj do rozvojových projektov,“ dodal O. Brendza. 
Poslanci napokon predložený návrh rozpočtu jednohlasne schválili.

V pláne nové byty a IV. etapa rekonštrukcie námestia
  Mesto má na budúci rok naplánovaných niekoľko kľúčových projektov. V 
oblasti školstva aktuálne realizujú dva - rozsiahlu rekonštrukciu Základnej 
umeleckej školy za vyše 700 tis. eur, stavajú tiež novú materskú školu pre 80 
detí na ulici Pod Laščíkom za 1,4 mil. eur. 
  Na zasadnutí schválili poslanci  8% spolufi nancovanie ďalšieho projektu 
do školstva, na ktorý by mesto mohlo získať prostriedky v budúcom roku - 
modernizácia učební a športovísk v ZŠ na Hrnčiarskej za vyše 740 tisíc eur.   
  „V rámci rozvoja bytovej výstavby aktuálne fi nišujeme s projektovou 
dokumentáciou na výstavbu 34 bytov v obchodnom dome Mier. Stavbu s 

technickou vybavenosťou chceme fi nancovať prostredníctvom dotácie 
z ministerstva dopravy a z úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania. 
Ďalším z dominantných projektov na budúci rok bude IV. etapa rekon-
štrukcie námestia, na ktorú budeme mať do konca roka spracovanú 
dokumentáciu pre územné rozhodnutie a hotový projekt by mal byť 
hotový v prvej polovici budúceho roka,“ dodal primátor.     

Pomôžu rodinám s novorodencami
  Napriek napätému rozpočtu zavádzajú v Stropkove novinku, ktorá sa mierne 
odrazí na jeho výdavkovej časti. Podľa slov primátora však ide o perspektívne 
opatrenie s cieľom stabilizácie počtu obyvateľov Stropkova. 
  Od nového roka získajú rodičia v meste pri narodení dieťaťa jednorazový 

fi nančný príspevok 300 eur. „Zavedením tohto 
typu príspevku sme sa rozhodli kompenzovať 
zvyšujúce sa výdavky rodičov pri narodení die-
ťaťa, ako aj neustále sa zvyšujúce výdavky na 
bežný každodenný život. Samozrejme, ide aj o 
motivačný prvok, aby sa do Stropkova prihlásili 
obyvatelia mesta, ktorí tu síce dlhodobo bývajú, 
ale v súčasnosti u nás nemajú trvalý pobyt,“ 
vysvetlil O. Brendza. 
  Podobne ako vo väčšine miest na východe, aj 
Stropkov trápi pokles počtu obyvateľov. Vlani sa tu 
narodilo 66 detí, do konca novembra tohto roka 64. 
Počet zomrelých tieto čísla prevýšil, rovnako tak sa 
z mesta viac ľudí odsťahovalo ako doň prišlo. Za 
posledné dva roky tak Stropkov stratil bezmála 200 
obyvateľov a v súčasnosti tu žije 9801 ľudí.   
  „Neočakávame samozrejme, že po zavedení 
príspevku pre novorodencov začne toto číslo 
raketovo stúpať. Minimálne chceme spomaliť 
úbytok, resp. zastabilizovať stav obyvateľstva 
Stropkova. Na druhej strane je našim cieľom 
motivovať ľudí žijúcich v meste, aby mali o 

dôvod navyše prihlásiť sa tu na trvalý pobyt. Okrem tohto benefi tu 
pripravujeme na budúci rok aj Kartu mesta, ktorá značne zvýhodní jej 
držiteľov v rámci vstupov do našich zariadení či na kultúrnospoločenské 
podujatia,“ priblížil primátor. 
  Príspevok sa bude vzťahovať na deti narodené po 1. januári 2025. Základnými 
kritériami pre uplatnenie nároku je dožitie dieťaťa minimálne 28 dní, trvalý 
pobyt novorodenca a aspoň jedného z rodičov na území mesta a žiadne zá-
väzky rodičov po lehote ich splatnosti voči mestu Stropkov. Ďalšie podmienky 
upravuje schválené všeobecne záväzné nariadenie. Čo sa týka vplyvu novinky 
na rozpočet mesta, v prípade podobnej pôrodnosti ako v uplynulých rokoch 
to bude samosprávu stáť ročne zhruba 20 tis. eur. 
  V ďalšom priebehu zasadnutia sa poslanci venovali prevodom majetku mesta 
a schválili aj návrh lokalitného programu pre spracovanie a odsúhlasenie 
zmien a doplnkov územného plánu. Odsúhlasili aj plán svojich budúcoročných 
zasadnutí. V nasledujúcom roku by sa mali zísť na piatich zasadnutiach, 
prvýkrát 19. februára.

Peter Novák, hovorca mesta Stropkov

  Svidnícki mestskí poslanci by vo štvrtok 16. januára na zasad-
nutí mestského parlamentu mali schváli žiadosť o poskytnutie 
podpory zo Štátneho fondu rozvoja bývania - Obstaranie nájom-
ných bytov stavebnou úpravou nájomných bytov, ktoré nezod-
povedajú základným požiadavkám na stavby (Stavebná úprava 
nájomných bytov v bytovom dome - bývala ubytovňa SOUS).

Mesto sa chystá podať žiadosť o poskytnutie podpory zo Štátneho fondu rozvoja bývania
V bývalej ubytovni SOUS tak vznikne 52 bytov 

  Ozrejmime o čo vlastne ide. V bývalej ubytovni SOUS po páde bytoviek v 
centre Svidníka našli dočasný domov obyvatelia, ktorých neskôr presťaho-
vali na Festivalovú ulicu. Po rekonštrukcii tejto ubytovne bude budova slúžiť 
nájomnému bývaniu. 
  Mesto v objekte navrhuje dvoj a trojizbové nájomné byty. Počet 2-izbových 

bytov 46 a počet 3-izbových bytov 6. Celkovo je v objekte navrhnutých 52 
bytov. Hlavný vstup do budovy bude zachovaný, ale bude oddelený od zvyšnej 
prevádzky menšej časti budovy s osobitným vstupom. Nosné časti budovy a 
schodisko budú zachované. Bude tu aj nový výťah. 
  Mesto chystá aj rekonštrukciu blízkeho parkoviska. Na komunikáciu budú 
priamo napojené kolmé a pozdĺžne parkoviská. Kapacita kolmých parkovísk 
bude spolu 71 parkovacích miest, kapacita pozdĺžneho parkoviska bude 6. 
Štátny fond rozvoja bývania v zmysle platných pravidiel poskytovania podpory
(úveru) nájomného bývania poskytne mestu Svidník podporu formou úveru 
len do výšky 80 % obstarávacích nákladov, t.j. 2 756 909, 085 eur. 
  Zvyšnú časť obstarávacieho nákladu vo výške 551 389, 085 eur musí mesto 
zaplatiť z vlastných fi nančných zdrojov, napr. bankovým úverom.

(pn)
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  Mesto Svidník sa na sklonku uplynulého roka snažilo spríjemniť 
a ozvláštniť čarovný predvianočný čas. Počas mesiaca decem-
ber pripravilo pestrý program, ktorý vám spríjemnil očakávanie 
Vianoc a priniesol chvíle radosti. 

Svidník v čase adventu: Séria adventných podujatí sa vydarila 

  „Chceli sme aj v tomto roku vytvoriť program, ktorý prinesie radosť 
všetkým generáciám, a zároveň podčiarkne ducha spolupatričnosti, 
ktorý je pre Vianoce taký dôležitý. Veríme, že si každý obyvateľ našiel 
niečo, čo ho potešilo a naladilo na Vianoce“ uviedla primátorka mesta 
Svidník Marcela Ivančová.

Začali rozsvietením vianočného stromčeka 
  Na pešej zóne už tradične na sviatok sv. Mikuláša rozsvietili vianočný strom-
ček spoločne s Mikulášom. Mikuláš k nám tentokrát zavítal na koči ťahanom 
koníkmi a so sebou mal troch anjelov. Poslušným detičkám, ktoré prišli na 

pešiu zónu rozdali sladkú dobrotu a popriali krásne predvianočné obdobie. 
Atmosféru podujatia dotvárali deti z materských škôl so svojimi vianočnými 
vystúpeniami plnými smiechu, spevu a detskej radosti. 

Vianočné mestečko Svidník 
  Od 15. decembra ste mohli zavítať do vianočného mestečka na pešiu zónu. 
Toto vianočné mestečko napísalo svoju prvú kapitolu a mesto verí, že v budú-
com roku sa nás tam stretne ešte viac. Stánky s ručne robenými výrobkami, 
vareným vínkom, vianočným punčom či študentskou kapustnicou ulahodili 
vždy po ťažkom pracovnom dni. Vianočné pesničky, ktoré sa ozývali pešou 
zónou naladili snáď každého na vianočnú nôtu. 

Adventné drôtovanie
  Tvorivá dielňa adventého drôtovania sa konala počas adventu až dvakrát. 
Naučili ste sa drôtovať vianočné zvončeky, vianočné gule, svietniky a mnoho 

ďalších ozdôbok, ktoré vám zdobili domácnosť počas najkrajších sviatkov v 
roku. Veď čo je krajšie ako vlastnoručne vyrobený výrobok alebo dokonca 

darček? Podujatie bolo podporené z participatívneho rozpočtu mesta a my 
sme radi, že bolo zaujímavé a obohajúce pre celé rodinky, veľkých aj malých. 
Tradície si treba uchovávať. 

Tradičná vianočná kapustnica
  Na svätého Štefana, každý, kto mohol, prišiel na tradičnú vianočnú kapustni-
cu na pešiu zónu. Podujatie sa konalo 26. decembra na II. sviatok vianočný. 
Krásne vône, dobrá ľudová hudba a priateľská atmosféra zaplnili pešiu zónu. 
Tešíme sa, že toto podujatie patrí k jedným z obľúbených a veríme, že ste si 
ho užili rovnako ako my. 

Detská jazda so SONICOM 
  Vianočný čas je o rodine a najmä o deťoch a detskej radosti. Mnoho detí sa 
pod stromčekom potešilo lístku na neobyčajné premietanie fi lmu SONIC 3 
v Kine Dukla. Na vypredanom premietaní hosťovala aj samotná postavička 
SONIC, kinom sálala vôňa voňavého popcornu a výherná tombola potešila 
hneď niekoľko detičiek. 

STROPKOVIANI 
  Vypredaný sviatočný koncert ľudovej skupiny STROPKOVIANI plný dynamiky, 
vášne a kreativity sa konal 29. decembra. Milovníci ľudovej hudby sa tak mohli 
hudobne a humorne sviatočné osviežiť na koncerte, na ktorom okrem noviniek 
zazneli aj najväčšie hity ako Takého Janíčka, Oj ty Haľu alebo Vydávali cigánku. 
Keďže Vianočný čas je časom pokoja a oddychu, taktiež zazneli aj Vianočné 
piesne - koledy v originálnom prevedení kapely Stropkoviani. 

(kt, foto: mesto Svidník)

  Mestskí poslanci zasadnú do poslaneckých lavíc vo štvrtok 
16. januára. Rokovať budú v Dome kultúry vo Svidníku od 13. 
hodiny a hovoriť budú aj o investičnom zámere spoločnosti 
Službyt s.r.o, ktorá dodáva teplo do svidníckych domácnosti.   

Mestskí poslanci aj o rekonštrukcii kotolne K3 na Komenského ulici a výstavbe nových rozvodov tepla

  Mestské zastupiteľstvo bude hovoriť o investičnom zámere vykonať rekon-
štrukciu verejných inžinierskych sietí a stavieb kotolne K3 na Ul. Komenského 
vo Svidníku za účelom výroby tepla účinným CZT, výstavbu podzemných 
rozvodov tepla v okrsku kotolne K3 v dĺžke trasy cca 1 100 metrov a výstavbu 
sedemnástich odovzdávacích staníc. 
  Svidnícky mestský parlament by mal odklepnúť dodatok k Zmluve o hos-
podárení s majetkom mesta Svidník uzatvorenej 30. decembra 2000 medzi 
Mestom Svidník a spoločnosťou, SLUŽBYT, s.r.o.
  Ide o investíciu v hodnote minimálne 4 000 000 eur, ktorá spočíva vykonať 
rekonštrukciu technického a technologického zariadenia kotolne K3 na Ul. 
Komenského vo Svidníku za účelom výroby tepla účinným CZT, výstavbu 
nových podzemných rozvodov tepla vo všetkých vetvách okrsku kotolne 
K3 v dĺžke trasy cca 1 100 metrov, výstavbu 17 ks odovzdávacích staníc 
v objektoch odberateľov: s dobou realizácie najneskôr do 72 mesiacov od 
platnosti tohto dodatku. 
  Cieľom tejto investície je zvýšenie energetickej efektívnosti, bezpečnosti 
dodávok tepla a teplej úžitkovej vody a prechod tepelného hospodárstva na 
vysokoúčinné centrálne zásobovanie teplom. Mesto Svidník poskytne potrebnú 

súčinnosť pri plánovaní a realizácii tejto investícii v potrebnom rozsahu. Po 
zrealizovaní investície bude zmodernizovaných 70 percent tepelných rozvodov 
v meste Svidník. 

Prečo je to potrebné? 
  Ako sa píše v dôvodovej správe, investíciu je nevyhnutné realizovať z 
technologických a legislatívnych dôvodov. Podľa vlaňajšej novely zákona o 
tepelnej energetike č. 657/2004 majú systémy centrálneho zásobovania teplom 
povinnosť prechodu na takzvané vysokoúčinné, čiže také, ktoré využívajú 
na výrobu aj obnoviteľné zdroje energie (OZE) s platnosťou od 2025. Už od 
budúceho roku bude teda Službyt, s.r.o. musieť fungovať na základe plánu 
prechodu, ktorý počíta najmä s modernizáciou okruhu PK K3 Komenského a 
doplnením existujúcich výrobných zariadení o energoblok s nadpolovičným 
produkčným podielom kombinovanej výroby elektriny a tepla (KVET) a ob-
noviteľných zdrojov energie. 
  Prechod na vysokoúčinné centrálne zásobovanie teplom má okrem legis-
latívneho rozmeru aj technický a fi nančný. Na okruhu PK K3 Komenského 
je potrebná výmena jestvujúcej zastaranej distribučnej sústavy za novú, čím 
sa dosiahnu nižšie straty a fl exibilnejšie riadenie distribúcie tepla a teplej 
úžitkovej vody. Uvedená investícia je však nákladná a preto je ideálne ju 
fi nancovať prostredníctvom nenávratného fi nančného príspevku. Aktuálna 
výzva z Modernizačného fondu (MoF) 2/2024 podporuje modernizáciu te-
pelných rozvodov, jednou z podmienok je však dosiahnutie charakteru na 
vysokoúčinné centrálne zásobovanie teplom. 

(pn)
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  V Katedrále sv. Jána Krstiteľa otvoril v nedeľu 29. decembra 
2024 vladyka Jonáš Maxim, prešovský arcibiskup metropolita, 
slávením archijerejskej svätej liturgie Jubilejný rok 2025 v Pre-
šovskej archieparchii. 

  Sociálna poisťovňa si pripomína 30 rokov svojej činnosti. Na 
ceste ku klientovi dosiahla počas tohto obdobia viaceré význam-
né míľniky. Od prevažne „papierovej“ formy výkonu sociálneho 
poistenia, vytvárania a zakladania hrubých spisov, cez postupné 
zavádzanie informačných technológií, budovanie klientskych 
centier a využívanie online prostredia, prešli pracoviská Soci-
álnej poisťovne k digitalizácii väčšiny svojich služieb. 

Sociálna poisťovňa oslavuje 30 rokov: V ústrety klientovi 
- odstraňujeme byrokraciu, zjednodušujeme postupy, elektronizujeme služby

  Elektronizácia a inovácie služieb sociálneho poistenia so zameraním na 
komfort klientov jej priniesli niekoľko odborných ocenení 
- naposledy za Elektronickú PN, Elektronický účet pois-
tenca či Informatívnu sumu dôchodku, ktoré sa umiestnili 
medzi najlepšími projektmi digitalizácie spoločnosti.  
  Sociálna poisťovňa ofi ciálne začala svoju činnosť 1. 
januára 1995. V úvode bol predmetom jej činnosti výkon 
nemocenského poistenia a dôchodkového zabezpeče-
nia, súčasťou ktorých bol  aj výkon posudkovej činnosti 
a poskytovanie kúpeľnej starostlivosti. Začalo fungovať 
ústredie a pobočky v regiónoch, ktoré sa zaoberali 
výberom poistného, prípravou žiadostí o dôchodok a 
nemocenským poistením. V roku 2004 pribudlo napríklad 
úrazové poistenie i poistenie v nezamestnanosti. 

Od papiera a hrubých spisov k digitalizácii
  Pri príležitosti 30. výročia Sociálna poisťovňa pripravuje 
viaceré komunikačné aktivity, ktorými si počas roka 2025 
pripomenie historické míľniky i nové výzvy, ktorým čelí 
v dynamicky sa meniacom prostredí spoločnosti. Už teraz si verejnosť môže 
„zalistovať“ v prehľade dôležitých momentov Sociálnej poisťovne za ostatné 
tri dekády na jej webstránke. „Zlepšujeme sa. Pre vás, našich klientov, 
ktorých považujeme za svojich partnerov s právom na správne a včas-
né posúdenie nárokov na dávky a rovnako aj na získanie komplexných 

informácií o právach i povinnostiach vo vzťahu k sociálnemu poiste-
niu. Tieto procesy stále zjednodušujeme s dôrazom na poskytovanie 
moderných elektronických služieb,“ zdôraznil generálny riaditeľ Sociálnej 
poisťovne Michal Tariška. 

Budúcnosť sociálneho poistenia je bez žiadostí
  V centre záujmu Sociálnej poisťovne sú jej klienti. Kontinuálne pracuje na 
zjednodušení svojich služieb tak, aby v budúcnosti, ak to nebude nevyhnut-
né, vôbec nemuseli navštevovať jej pracoviská, ale ona sama im poskytne 
informáciu, že im vznikol nárok na dávku zo sociálneho poistenia. „Meníme 
celú paradigmu tak, aby občan pri riešení svojej životnej situácie v bu-

dúcnosti nemusel sám zisťovať o akú dávku a akým 
spôsobom požiadať, ale presne naopak, Sociálna 
poisťovňa mu podá pomocnú ruku s potrebnými 
informáciami a automatickým posúdením nároku 
na dávku. Nebojíme sa ani nových výziev, vieme, že 
je potrebné reagovať na nové technológie, celkové 
zmeny v spoločnosti a s tým súvisiace meniace sa 
legislatívne prostredie,“ spresnil Michal Tariška. 

Nadväzujeme na prácu predchodcov
Aktuálny progres v sociálnom poistení na Slovensku by 
nebol možný bez kontinuálnej práce a spoločnej vízie 
naprieč dekádami. „Je samozrejmé, že nadväzujeme 
na prácu našich predchodcov a zároveň logické, že 
s rozvojom informačných systémov zdokonaľujeme 
aj podmienky pri výkone sociálneho poistenia. Je 
potrebné poďakovať sa všetkým zamestnancom, 
súčasným i bývalým, za prácu, ktorú pre rozvoj So-

ciálnej poisťovne za uplynulých 30 rokov vykonali,“ dodal Michal Tariška.
  Prehľad dôležitých míľnikov Sociálnej poisťovne i histórie sociálneho pois-
tenia na Slovensku na stránke Sociálnej poisťovne - : https://www.socpoist.
sk/30-rokov-socialnej-poistovne

(socpoist)

Vladyka Jonáš Maxim otvoril Jubilejný rok v Prešovskej archieparchii

  Na začiatku svätej liturgie prečítal otec Michal Leščišin, koordinátor jubi-
lejného roka pre Prešovskú archieparchiu, dekrét vladyku Jonáša, ktorým 
ustanovuje 8 jubilejných posvätných miest v archieparchii, kde budú mať 
veriaci možnosť získať plnomocné odpustky, pri splnení obvyklých podmienok.   
Zároveň vladyka Jonáš v dekréte povzbudil veriacich aby sa stali „nielen 
pútnikmi nádeje, ale aj svedkami nádeje pre tento svet. Aby vstupovali 
častejšie a intenzívnejšie do osobnej a spoločnej modlitby, prosiac o 

obnovenie túžby byť v Pánovej prítomnosti, počúvať ho a klaňať sa mu.“
  Vladyka Jonáš v homílii poukázal na evanjeliovú situáciu o úteku Svätej 
rodiny do Egypta. Aj malý Ježiš sa tak stáva akoby pútnikom, ktorý musí so 
svojimi rodičmi putovať do inej krajiny, aby mu zachránili život. Jubilejný rok 
pozýva všetkých ľudí stať sa pútnikmi nádeje. Opustiť už „zabehané chod-
níky“ a pozrieť sa na svoj život a život okolo seba z inej perspektívy. Ďalej 

vladyka pozval veriacich prejsť bránami chrámov, keďže chrám je miesto 
osobitného stretnutia sa s Bohom. Či už svätými bránami rímskych bazilík 
alebo bránami jubilejných chrámov, ktoré sú ustanovené v každej eparchii 
či rímskokatolíckej diecéze na Slovensku. Zároveň vladyka hovoril o konaní 
skutkov milosrdenstva a dobra, ktoré sme pozvaní konať v jubilejnom roku. 
Venovať svoj čas, svoju prítomnosť, obetovať milodar tak, aby o tom nikto 
nevedel, navštevovať chorých, opustených, väznených aj to má sprevádzať 
veriaceho človeka v nasledujúcom roku.
  Po zaambónnej modlitbe predniesol vladyka Jonáš modlitbu k začiatku no-
vého jubilejného roka, ktorou vzdal Bohu vďaku za jeho dobrotivosť a zároveň 
v nej prosil o zdravie, pokoj a mier na celom svete. Po modlitbe zaspievali 
všetci veľké slávoslovie a vladyka udelil archijerejské požehnanie.
  Jubilejný „Svätý rok“ 2025 vyhlásil Svätý Otec František a potrvá od 29. 
decembra 2024 do 28. decembra 2025. Po prvýkrát sa Svätý rok slávil v roku 
1300. Súčasné slávenie Svätých rokov sa ustálilo od roku 1450 na obdobie 
každých 25 rokov. Svätý rok 2025 nadväzuje na Veľké jubileum Svätého 
roku 2000. Jubileum roku 2025 je 25. riadnym univerzálnym jubileom v de-
jinách Katolíckej cirkvi. V roku 2016 bol vyhlásený mimoriadny jubilejný rok 
milosrdenstva.

Michal Pavlišinovič (foto: ISPA)

POZVÁNKA NA 47. ROČNÍK DUKLA - SVIDNÍK
  Organizátor - KST Beskyd Svidník, mesto Svidník a obec Kružlová pripravujú 
v nedeľu 19. januára 47. ročník turistického pochodu Dukla - Svidník. 
Trasa: Dukliansky priesmyk - Medvedie - N. Pisana - Kružlová - Hrickova - 
letisko - Svidník, Dĺžka: 25 km, Prevýšenie: 700 m. 
Zraz: 8.00 hod. na parkovisku pri kine Dukla Svidník. Trasa je určená pre turis-
tov na bežkách, v prípade nevhodných snehových podmienok sa pôjde pešo.
Každý účastník sa zúčastňuje prechodu na vlastné nebezpečie! 

Informácie: Michal Hajduk - 0905 957 123
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  Poberatelia dôchodkov zo Sociálnej poisťovne s bydliskom 
mimo Slovenskej republiky by nemali v januári zabudnúť na 
povinnosť doručiť tlačivo - tzv. potvrdenie o žití. 

Sociálna poisťovňa pripomína dôchodcom žijúcim mimo Slovenska (okrem ČR): 
V januári je potrebné doručiť Potvrdenie o žití  

  Ak ide o krajinu Európskej únie/Európskeho hospodárskeho priestoru (EÚ/
EHP) a Švajčiarska, je potrebné tlačivo zaslať jedenkrát ročne v lehote do 31. 
januára 2025. Poberatelia dôchodkov zo Sociálnej poisťovne žijúci v Českej 
republike (ČR) túto povinnosť nemajú, Sociálna poisťovňa a Česká správa 
sociálneho zabezpečenia si údaje vymieňajú elektronicky. Ak ide o krajinu 
mimo EÚ/EHP a Švajčiarska, tlačivo je potrebné doručiť štyrikrát do roka, 
najbližšie do 15. januára 2025.
  Sociálna poisťovňa pripomína poberateľom dôchodkov povinnosť doručiť 
tlačivo potvrdenie o žití v pravidelných intervaloch. Najbližší termín doručenia, 
ak poberateľ dôchodku zo Sociálnej poisťovne má bydlisko 
- mimo krajín EÚ/EHP alebo Švajčiarska - 15. január 2025, 
- v krajine EÚ/EHP (okrem ČR) alebo Švajčiarska - 31. január 2025.
  Sociálna poisťovňa na základe tlačiva môže naďalej bez prerušenia vyplácať 
poberateľovi dôchodok a predíde sa tak prípadným komplikáciám pri onesko-
renom dokladovaní žitia.
  Tlačivá potvrdenia o žití Sociálna poisťovňa v súčasnosti zasiela dôchodcom 

spolu s rozhodnutím o zvýšení dôchodku. Dôchodcom odporúča využiť práve 
toto tlačivo, keďže obsahuje čiarový kód pre zefektívnenie jeho spracovania. 
Ak dôchodcovia nemajú k dispozícii tlačivo s čiarovým kódom, môžu si ho 
stiahnuť a doručiť nasledovným spôsobom: 
klient si stiahne tlačivo podľa krajiny, v ktorej žije (osoby žijúce v štátoch EÚ/
EHP a vo Švajčiarsku; osoby žijúce v cudzine mimo štátov EHP a Švajčiarska. 
Tlačivá nájdete na stránke Sociálnej poisťovne. Vyplnené tlačivo s úradne 
osvedčeným podpisom zašle poštou (Sociálna poisťovňa, ústredie, Ul. 29. 
augusta č.8, 813 63 Bratislava 1) alebo elektronicky na mail: lifecertifi cation@
socpoist.sk
- potvrdenia v inom ako anglickom jazyku sú dostupné na webstránke Soci-
álnej poisťovne. 
Na doplnenie: 
  Poberatelia dôchodkov zo Sociálnej poisťovne žijúci v ČR potvrdenie o 
žití podávať NEMUSIA. Od roku 2022 im povinnosť každoročne predkladať 
potvrdenie o žití skončila. Údaje o poberateľoch dôchodkových dávok si 
Sociálna poisťovňa vymieňa s Českou správou sociálneho zabezpečenia 
elektronicky. Umožnila to vzájomná dohoda o elektronickej výmene údajov 
medzi oboma inštitúciami. 

(socpoist)

  Tohtoročný novoročný výstup na Praděd začal z parkoviska 
Hvězda, ktoré sa nachádza pri Karlovej Studánke. Po príchode 
sme sa rýchlo pripravili a nastúpili do autobusu, ktorý nás vyvie-
zol na Ovčárnu. Tam už však vietor začal fúkať a všade sa valila 
hmla. S myšlienkami na blízky vrchol sme sa vydali na cestu.

Novoročný výstup na Praděd: Keď príroda ukáže svoju silu

  Ako sme stúpali, počasie sa začalo zhoršovať. Hmla sa zdala byť čoraz hus-
tejšia a vietor sa zmenil na silné poryvy, ktoré nám pri každom kroku narážali 
do tváre. S každým ďalším metrom, ktorý sme šliapali do snehu, vietor stále 
viac zosilňoval. Naše dve najmladšie turistky cítili, ako ich vietor unavuje a 
mráz sa začína driapať pod vrstvy oblečenia. Napriek tomu, že sme sa blížili 
k vrcholu, vedeli sme, že príroda je v týchto chvíľach silnejšia ako naše od-
hodlanie. Vietor už nebol len nepríjemný - bol neúprosný.
  Päť minút pred cieľom sme to vzdali. Tento výstup nás naučil, že príroda 
je nevyspytateľná a v jej sile nie sú žiadne kompromisy. Aj keď sme sa tešili 
na vrchol (aj na špeciálnu novoročnú pohľadnicu a pečiatky), rozhodnutie 
vrátiť sa bolo správne. Hoci sme nepoznali Praděd v celej jeho majestátnosti, 
výstup nám dal dôležitú lekciu - hory majú svoje zákony, ktoré je potrebné 
rešpektovať, aj keď na nás čaká cieľ len kúsok pred nami.

KST Doliny a Hory Svidník

STĹPY NIE SÚ DORAZY
  Milí Svidníčania a návštevníci najmä na Ul. 
Duklianskej a Ul. 8. mája. Za posledné obdo-
bie evidujeme množstvo výpadkov verejného 
osvetlenia na týchto uliciach. 
  Žiaľ ide o výpadky spôsobené mechanic-
kým poškodením. Konkrétne pri parkovaní 
vozidiel. 
  Len počas sviatkov sme zaznamenali 8 
výjazdov. Nie je v našich silách reagovať na 
každý výpadok. 
  Žiadame Vás teda o opatrnosť. Zároveň ak 
vidíte niekoho kto poškodil stĺp, ohláste to na 
čísle 112, 158 alebo priamo nám. 
  Ďakujeme za pochopenie!

Technické služby mesta Svidník

Výpadky spôsobujú 
nezodpovední vodiči
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Čo premieta Kino Dukla?
NIKTO MA NEMÁ RÁD

PIATOK 17. JANUÁRA O 19. HODINE 
Výnimočná, obrazovo úchvatná, strhujúca dráma o slobode vlastných 
rozhodnutí a o tom, ako môže spoločnosť stigmatizovať jednotlivca, 

spochybňovať jeho rozhodnutia a právo na lásku.
Réžia: Petr Kazda, Tomáš Weinreb
  Film Nikto ma nemá rád je o zničujúcej sile 
predsudkov a netolerancii aj o odvahe tomu 
čeliť. Sára pracuje ako asistentka na veliteľstve 
armády v Prahe. Je to atraktívna žena obklopená 
mladými mužmi, napriek tomu bez partnera, čo 
jej autoritárska matka nezabúda pripomínať. 
Keď stretne galantného a pôvabného Martina, 
konečne prežíva lásku, o akej zatiaľ len snívala. 
Postupne sa začínajú zbližovať, ale keď chce 
Sára posunúť ich vzťah na hlbšiu a fyzickú 
úroveň, Martin ho nečakane utne. Sára odmieta 
prijať jeho neochotu zveriť sa jej a chce vedieť, 
čo mu bráni byť s ňou. Pritom zistí, že má Martin 
tajomstvo. Sľúbi, že ho nikomu neprezradí, ale 
napriek tomu to v dobrej viere urobí. A potom 
spoznáva, ako sa spoločnosť vyrovnáva s tými, ktorí nezapadajú do patrič-
ných škatuliek.
  Rok výroby: 2024, Dátum lokálnej premiéry: 9. január 2025, Krajina 
pôvodu: Česká republika, Francúzsko, Slovensko, dráma, 105 minút, 
vstupné: 6 eur

PARTHENOPE
SOBOTA 18. JANUÁRA O 19. HODINE 

Nový fi lm Paola Sorrentina...
Réžia: Paolo Sorrentino  •  Hrajú: Celeste Dalla Porta, Gary Oldman, Stefania 
Sandrelli, Luisa Ranieri, Dario Aita, Silvio Orlando, Isabella Ferrari
Paolo Sorrentino je považovaný za jedného z najvýznamnejších fi lmových 
tvorcov súčasnej talianskej kinematografi e. Je známy pre vizuálne pôsobivé 
drámy, v ktorých až doteraz dominovali muži. Až v Parthenope je v centre deja 
očarujúca žena, ktorej osudy sledujeme v niekoľkých kapitolách. Od jej zro-

denia v roku 1950 v Neapolskom 
zálive, kde podľa bájí zomrela 
siréna rovnakého mena, až po 
súčasnosť.
  A rovnako ako siréna svojím hla-
som, i Parthenope svojím zjavom 
a správaním vábi diváka, aby ju 
nasledoval. Nie do morských 
hlbín, ale na ceste jej životom. Ži-
votom, ktorý napĺňajú počiatočná 
bezstarostnosť mladosti, neustála túžba po slobode a rôzne podoby lásky. A 
v pozadí, tak blízko a tak ďaleko, je Neapol. Nezabudnuteľné mesto, ktoré 
človeka očarí, dokáže sa baviť, ale ktoré vie človeku i ublížiť.
  Rok výroby: 2024, Krajina pôvodu: Francúzsko, Taliansko, 136 minút, 
fantasy, dráma, české titulky, vstupné: 6 eur  

RODINNÝ POKLAD
NEDEĽA 19. JANUÁRA O 19. HODINE 

Réžia: Julia von Heinz  •  Hrajú: Lena Dunham, Stephen Fry, Wenanty Nosul, 
Zbigniew Zamachowski, Robert Besta, Oliver Ewy
  Čerstvo rozvedená tridsiatnička Ruth (Lena Dunham) a jej otec Edek (Ste-

phen Fry) cestujú z New Yorku do Poľska 90. 
rokov minulého storočia a hľadajú svoje rodinné 
korene. Zatiaľ čo ona sa snaží pochopiť ťažký 
osud svojich židovských predkov, temperament-
ný a slobodomyseľný Edek sabotuje jej úsilie a 
robí si veci po svojom. Na pozadí pochmúrnych 
porevolučných poľských miest sa otvára pestrá 
cesta plná zábavných stretnutí, ale aj nevyslove-
ných emócií a vzájomného porozumenia. Jemný 
fi lm Julie von Heinz ukazuje, že aj zdanlivo 
neúspešný výlet môže viesť k objaveniu neča-
kaných pokladov.
  Rok výroby: 2024, Dátum lokálnej premiéry: 
1. august 2024, Krajina pôvodu: Nemecko, 
komédia, dráma, 112 minút, české titulky, 
vstupné: 6 eur 

  Budovanie kvalitného knižničného fondu je základným východiskom pre po-
skytovanie služieb knižnice obyvateľstvu. Aby knižnica mala čím napĺňať svoje 
poslanie vo vedomostnej spoločnosti, preto sú aktuálne poznatky z domácej i 
svetovej produkcie rovnako dôležité ako informácie z regionálneho prostredia 
a krásna literatúra pre osobnostný rozvoj každého občana. 
  Zámerom a cieľom nákupu 
knižného fondu z poskytnutej 
dotácie z rozpočtu Mesta 
Svidník za rok 2024 bolo 
skvalitniť a rozšíriť knižničný 
fond v Podduklianskej knižnici 
vo Svidníku pre všetky vekové 
kategórie čitateľov, od najmen-
ších až po dospelých. Knižný 
fond zakúpený z tejto poskyt-
nutej dotácie je umiestnený 
v oddelení služieb čitateľom 
v stacionárnej knižnici a v bibliobuse. Do fondu knižnice bolo zakúpených 
a spracovaných 10 titulov kníh, t.j. 12 exemplárov, v hodnote 200 eur, ktoré 
budú slúžiť všetkým našim čitateľom pri ich ďalšom vzdelávaní, ale aj trávení 
voľného času, pretože našim hlavným cieľom sú spokojní používatelia knižni-
ce, kvalitný knižničný fond a zvyšovanie počtu nových čitateľov a výpožičiek. 
O zakúpených knihách z dotácie rozpočtu Mesta Svidník čitateľskú verejnosť 
informujeme na výstavkách kníh v priestoroch stacionárnej knižnice a v bibli-
obuse, prostredníctvom plagátov, v časopise Poddukliansky knihovník, ktorý 
vydáva Podduklianska knižnica vo Svidníku, na webovej stránke Podduklian-
skej knižnice www.podduklianskakniznica.sk a na facebooku.
Ďakujeme Mestu Svidník za poskytnutie dotácie z rozpočtu mesta na zakú-
penie nových kníh do knižnice.

N.M., Podduklianska knižnica vo Svidníku 

Poďakovanie mestu Svidník
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    SPOMIENKA 

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Ľudia občas aj plačú... 

Nie preto, že by boli slabí...
Ale preto, že vydržali byť silní príliš dlho... 

S hlbokým zármutkom a žiaľom 
v srdci sme 29. decembra 2024 vo veku 77 rokov 

odprevadili na poslednej ceste našu milovanú 
príbuznú, susedku, spolupracovníčku 

v rodnej obci Šarišské Čierne. 
Odišla za tými, ktorých najviac milovala 

KVETOSLAVA KURTYOVÁ                                

Vičnaja jej pamjať!
Smútiaca rodina 

„Nikdy nestratíš niekoho, 
koho nosíš vo svojom srdci.

Možno stratíš jeho prítomnosť, 
jeho hlas, jeho vôňu.

Ale to, čo si sa od neho naučil, to, 
čo Ti po sebe zanechal,

to nestratíš nikdy.“
So smútkom v srdci sme si 13. januára 2025 
pripomenuli  rok od úmrtia nášho milovaného 

JUDr. JÁNA GREGU ZO SVIDNÍKA
  Kto ste ho poznali a mali radi, venujte mu spolu s nami 
tichú spomienku a modlitbu.
S láskou a úctou spomína manželka, dcéry a ostatná rodina 

Čo s vianočným stromčekom? 
  Vianočné sviatky sú pomaly minulosťou a prichádza čas na zbavenie a 
jedného zo symbolov, vianočného stromčeka. Ak ste mali tieto Vianoce živý - 
rezaný stromček tak už je zrejme výrazne opadaný a je čas sa o neho postarať. 
Využití môže mať naozaj mnoho, či už pri výrobe kreatívnych doplnkov do 
domácnosti, ako základ do kompostéra, prípadne ako palivové drevo. Ak ho 
však nedokážete doma využiť tak tu pre Vás máme riešenie. 
  Zabráňme tomu, aby stromček skončil na skládke. Vo Svidníku ho dokážeme 
spracovať na kompostárni. Ako sa tam teda stromček dostane?

Bytové domy
  Od 7. do 24. januára bude prebiehať zber týchto odzdobených stromčekov 
z pred štandardných kontajnerových stojísk. Prosíme Vás, aby ste stromčeky 
ukladali popri kontajneroch. Stromčeky neukladajte do smetných nádob!
 Stromček s pozostatkami výzdoby nebude odvezený! Ak Vám tieto termíny 
nevyhovujú, je možné stromčeky odovzdať na zbernom dvore kedykoľvek 
počas otváracích hodín.                                                                         (tsms)

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Aj slnko zapadá ústupom do noci,

kto raz púť dokonal, nieto viac pomoci.
Do tmy sa zapáli kahanec nádeje,

do duše boľavej spomienky naleje.
V tichosti vyprosme veľký dar pokoja,
kým sa nám duše raz naveky nespoja.
S hlbokým zármutkom a žiaľom v srdci 

oznamujeme, že nás 16. decembra 2024 
vo veku 67 rokov navždy opustil náš 
milovaný manžel, otec, dedko a brat

ANDREJ TYČ ZO SVIDNÍKA
  Ďakujeme všetkým, ktorí ho sprevádzali na jeho 
poslednej ceste - rodine, priateľom a známym, su-
sedom, kolegom poľovníkom... Ďakujeme za preja-
vy sústrasti a kvetinové dary, ktorými ste sa snažili zmierniť náš nesmierny žiaľ. 
  S láskou a úctou manželka Anna, synovia Marek, Ondrej a Martin s 
rodinami

  Krajské oceňovanie Športovec Prešovského samosprávneho kraja vstupuje 
do svojho 21. ročníka. Verejnosť v ňom spozná jednotlivcov a kolektívy, ktoré 
v uplynulom roku dosiahli mimoriadne úspechy na domácich aj zahraničných 
športoviskách. Nominácie na ocenenie Športovec PSK 2024 sú už spustené. 
Krajská samospráva ich prijíma do 31. januára.
  Prešovský samosprávny kraj po roku znovu ocení najúspešnejších športovcov 
kraja a do svojej siene slávy uvedie ďalšieho laureáta. Ocenenie konkrétne 
udelí jednotlivcom a kolektívom s mimoriadnymi úspechmi a kvalitnými výsled-
kami dosiahnutými na športových podujatiach doma a v zahraničí v roku 2024.  
Mená ocenených v ankete Športovec PSK 2024 pritom vzídu z nominácií, 
ktoré kraj prijíma aj od širokej verejnosti do 31. januára 2025.
  Prešovská župa nominácie na najúspešnejšieho športovca PSK za rok 2024 
prijíma v celkovo ôsmich z desiatich vyhlásených kategórií. Konkrétne na naj-
úspešnejších športovcov medzi jednotlivcami a znevýhodnenými športovcami, 
ako na najúspešnejšie seniorské či mládežnícke športové kolektívy. Verejnosť 
môže nominácie zasielať i na najúspešnejšieho trénera kraja, najúspešnejšie-
ho žiaka strednej školy a už tradične taktiež na najväčší talent do 15 rokov. 
Kraj ich prijíma aj v prípade kategórie Cena predsedu PSK.
  Tento ročník oceňovania znovu prinesie i titul pre najpopulárnejšieho športov-
ca, ktorého si verejnosť zvolí v internetovom hlasovaní. O ďalšieho laureáta 
sa rozrastie sa rozrastie aj  Športová sieň slávy Prešovského samosprávneho 
kraja, pričom aktuálne v nej fi guruje viacero  veľkých športových mien: Laco 
Pavlovič, Igor Liba, bratranci Škantárovci, Rudolf Horváth a Pavol Hurajt.
Nominácie na Športovca PSK 2024 je možné zasielať do 31. januára 2025 
elektronicky na email: sportovec@psk.sk alebo poštou na adresu: Úrad PSK, 
Športovec PSK 2024, Námestie mieru 2, 080 01 Prešov.  

(psk)

Verejnosť môže do 31. januára 
nominovať Športovca PSK 2024
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   Po výbornej spolupráci pri organizovaní minulého ročníka 
Majstrovstiev okresov Svidník a Stropkov v stolnom tenise 
Ondavský oblastný stolnotenisový zväz Svidník znova využil 
vynikajúce podmienky pre konanie turnaja a pod záštitou mes-
ta Stropkov zorganizoval v nedeľu 29.12.2024 v telocvični ZŠ 
Konštantínová v Stropkove ďalší ročník. 

Z turnaja o majstra okresov Svidník a Stropkov

   Turnaj sa, ako obvykle, uskutočnil v troch kategóriách. Hlavnej, hráčov nad 
50 rokov a vo štvorhrách. Turnaja sa zúčastnilo viac ako tridsať hráčov z 
druhej až piatej ligy z okresov Svidník a Stropkov. 
   Pred samotným začiatkom turnaja predseda matričnej komisie Východo-
slovenského stolnotenisového zväzu a hlavný rozhodca turnaja Stanislav 
Dubec odovzdal Pamätnú plaketu VSSTZ za rozvoj stolného tenisu v našich 
okresoch Miroslavovi Kurečkovi.
   Turnaj po úvodných slovách a privítaní prítomných vedúceho zväzu Ľubomíra 
Pavlišina otvoril riaditeľ ZŠ Konštantínova Jaromír Zachar. 
   V týchto turnajoch sa o tretie miesto 
nehrá, preto sú dve tretie miesta. Vo 
štvorhrách sa na tretích miestach 
umiestnili dvojice Filip Baláž zo Strop-
kova a Kristián Cigán z Lužan spoloč-
ne s Jánom Stolárikom a Michalom 
Antošom zo Stropkova. Druhé miesto 
obsadila dvojica Martin Močilenko a 
Jakub Vodila zo Svidníka a prvenstvo si 
vybojovali Kevin Kurej a Patrik Stadther 
taktiež zo Svidníka
   Veľmi dobre a početne bola obsadená 
kategória nad 50 rokov, v ktorej tretie 
miesta obsadili Miroslav Sabol z Lužan 
a Milan Petrík zo Svidníka, na druhom 
mieste sa umiestnil Ján Stolárik, ktorý 
v napínavom súboji nestačil na svojho 

Svidníčania v 6. kole MAHL v Krynici triumfovali nad Sanokom
   Medzinárodná amatérska hokejová liga má za sebou 6. kolo. 
Tri zápasy odohrali v uplynulú sobotu v poľskej Krynici a kolo 
dohralo stropkovským derby zápasom medzi HK Orlie pierka 
Stropkov a HK Sitníky, ktoré sa na stropkovskom zimnom šta-
dióne pod holým nebom v nedeľu 12. januára skončilo po našej 
redakčnej uzávierke. 
   Poľsko-slovenské derby v Krynici medzi HK Hokejomania Sanok a HK Lion 
Svidník skončilo víťazstvom Svidníčanov. V zápase padlo až 18 gólov, z toho 
11 skončilo v bránke sanockého mužstva.

HK HOKEJOMANIA SANOK - HK LION SVIDNÍK 7:11 (2:5, 2:3, 3:3)
Góly Svidníka: J. Fellegi 3, D. Zemanovič 3, P. Bochnovič 2, P. Sova 2, M. 
Jusko.
   Jasným víťazstvom sa skončil zápas medzi HK Panthers Prešov a HK 
Sandecja Nowy Sacz.
HK PANTHERS PREŠOV - HK SANDECJA NOWY SACZ 9:2 (1:0, 6:0, 2:2)
   V poradí tretí odohraný zápas 6. kola medzi HC Krynickie diably Krynica a 
HK Silné strely Košice skončil v prospech krynických Diablov.

HK KRYNICKIE DIABLY KRYNICA - HK SILNÉ STRELY KOŠICE 9:3 
(2:1, 2:1, 5:1)

(mahl)

spoluhráča Michala Antoša taktiež zo Stropkova, ktorý mu oplatil prehru z 
predchádzajúceho ročníka.
   V hlavnej kategórii hralo 31 hráčov, ktorí hrali najprv v skupinách a po-
tom vyraďovacím spôsobom. Na 
tretích miestach sa umiestnili 
Michal Antoš zo Stropkova a 
Martin Močilenko zo Svidníka. 
Vo finále zvied- l i  päťsetovú 
bitku plnú vynika- júcich výmen 
a zvratov hráči Svidníka Ja-
kub Vodila a Pat- rik Stadther z 
ktorej si titul Maj- ster okresov 
Svidník a Stropkov odniesol Patrik 
Stadther.
   Ako ste si určite všimli, Michal 
Antoš z domáce- ho stropkov-
ského mužstva sa umiestnil 

„na bedni“ vo 
všetkých troch 

kategóriách, za čo mu patrí osobitná gratulácia.
   Víťazi, okrem vecných cien (pohárov) získali aj per-
manentky na voľný vstup do bazéna na ZŠ Konštan-
tínova v Stropkove, ktoré do súťaže venovalo Mesto 
Stropkov a ZŠ Konštantínova. Všetkým výhercom 
blahoželáme.
   Zároveň sa týmto chcem poďakovať Mestu Stropkov 
a primátorovi Ondrejovi Brendzovi a riaditeľovi ZŠ 
Konštantínova Jaromírovi Zacharovi za bezplatné 
poskytnutie priestorov, cien pre víťazov a za vytvorenie 
výborných podmienok na dôstojné konanie tejto akcie. 
Konateľovi fi rmy EMPE Nealko s.r.o. Mariánovi Pecu-
chovi za poskytnutie nealko nápojov pre hráčov, Jánovi 
Stolárikovi a Jánovi Bundovi za prípravu priestorov 
a technické zabezpečenie. Veľké poďakovanie patrí 

hlavnému rozhodcovi Stanislavovi Du-
becovi a Miroslavovi Kurečkovi, ktorí 
sa postarali o rozlosovanie a všetko, čo 
k tomu patrí. Nemôžeme zabudnúť ani 
na Miroslava Sabola, ktorý zabezpečil 
vynikajúci guľáš.
   Zároveň ďakujem aj všetkým neme-
novaným, ktorí akýmkoľvek spôsobom 
pomohli zorganizovať tento turnaj a 
verím, že do roka sa znova stretneme v 
ešte väčšom počte pri zelených stoloch 
a znova budeme bojovať o titul Majster 
okresov Svidník a Stropkov. 

(ľp)
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  si môžete kúpiť aj na poštách: 
Svidník, Giraltovce, Cernina, Kraj-
ná Poľana, Kružlová, Ladomirová, 
Okrúhle, Vyšný Orlík, v novinových 
stánkoch, trafi kách (v OD PROFIT, 
v OD KAUFLAND), na benzínových 
pumpách Slovnaft a Stavbet, v Ob-
chodnom dome Kaufl and a Makos, 
vo večierke (bývalý Labun),  vo 
večierke p. Krajňáka pri bývalom 
Hogese, v espresse v OD Profi t, v 
bufete v nemocnici, v Liker Shope 
pri AB a u iných predajcov...  

  V stredu 8. januára 2025 prišlo na 
Hematologicko-transfúzne oddelenie 
svidníckej nemocnice darovať krv 19 
bezpríspevkových darcov: 
  Vanesa Langenfeld (prvodarca), 
Vladislav Kundrát (85), Marcel Haľko 
(80), Michal Široký (70), Jakub Kurej 
(16), Patrik Zavoda (18), Šimon Jan-
cura (10), Jaroslav Gergeľ (9), Michal 
Homza (21), Jakub Teraz (35), Michal 
Kimák (24), Erik Vrabeľ (23), Eva 
Kucerová (68), Boris Genco (5), Mar-
tin Sušina (28), Mariana Zapotoková 
(12), Kristián Matkobiš (20), Lýdia 
Skičková (29), Vasiľ Lakata (16). 
  Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Čer-
veného kríža vo Svidníku

Kto daroval krv? 

   Mužská Niké extraliga v 
uplynulú sobotu po trojtýž-
dňovej prestávke. Vo Svidní-
ku sa hral duel dvoch tímov 
z východného Slovenska. 
Svidník na domácej palubov-
ke zdolal Prešov 3:2. 

EXTRALIGA / TJ Slávia Svidník - VK MIRAD UNIPO Prešov 
3:2 (-25, 12, -19, 23, 12)

   Zverenci trénera Mariána Vitka 
ml. tak nadviazali na výhru 3:1 zo 
začiatku novembra. Dvadsať bo-
dov nazbieral poľský hráč Lukasz 
Pietrzak, ktorý je čerstvou starono-
vou posilou Svidníka a ešte o štyri 
viac Martin Sopko ml. 
   Zostava TJ SLÁVIA: Bognár 9, 
R. Vitko 5, M. Sopko ml. 24, Matu-
šovský 10, Pietrzak 20, Miščík 8, 
libero Dávid Hnát (Jurko 0, Damián 
Hnát 1, Malchev 0). Tréner: M. 
Vitko ml.

   Zostava VK MIRAD UNIPO: 
Suchanič 4, Pijaček 8, Barták 0, 
Ščerba 9, Tarabus 14, Gulák 27, 
libero Turis (Vojček 0, Rzyman 0, 
Anderko 7, Červeň 0, Čoma 2). 
Tréner: E. Digaňa.
   Hráči zápasu: Samuel Bognár 
(Svidník) - Ján Tarabus (Prešov)
   Svidnícky tréner Marián Vitko ml. 
po domácom víťazstve nad Pre-
šovom povedal: „Bolo to veľmi vy-
dreté víťazstvo. Zápas sme zvládli 
takticky, boli sme o krôčik pred 
Prešovom. Hráčom patrí veľká 
gratulácia.“ No a prešovský tréner 
Erik Digaňa videl zápas takto: „V 
prvom rade blahoželám Svidníku, 
bol dnes lepší. Je to tradičné der-
by, malo patričné emócie a náboj. 
Trochu bolo vidieť, že je to prvý 
zápas po pauze. Musíme sa teraz 
sústrediť na zápas s Myjavou. 
Verím, že si dovtedy doliečime 
niektoré menšie zranenia.“
   V piatok 17. januára hrajú vo-
lejbalisti Svidníka o 19.30 hod. 
v Bratislave proti VKP FTVŠ UK 
Bratislava.                     (pn, svf)



14. január 2025Podduklianske novinky 15

o d  1 3 .  j a n u á r a  2 0 2 5
www.podduklianskakniznica.sk

Infoservis 

   Vydavateľ: Pavol Sivák - PONO PRESS, Ul. 8. mája 492/7, 089 01 Svidník, IČO: 37 653 903. Vychádzajú každý utorok. Cena: 0,80 €. Šéfredaktorka: Katarína SIVÁKOVÁ, Grafi cká úprava: Pavol Sivák, 
Katarína Siváková, prevádzka - adresa redakcie: Centrálna 274, Hotel RUBÍN, 089 01 Svidník, mobil: 0907 911 472, 0918 688 004, e-mail: redakcia@podduklianskenovinky.sk, elektronická sadzba: 
redakcia, tlač: ROTAPRINT, s.r.o. Košice. Uzávierka každý piatok do 14.00 hod. Nevyžiadané rukopisy nevraciame, redakcia si vyhradzuje právo úpravy rukopisov. Uverejnené názory čitateľov sa nemusia zhodovať 
so stanoviskom vydavateľa. Vydavateľ nezodpovedá za obsah uverejnených inzerátov. Príspevky nehonorujeme. Rozširujú: KAPA-PRESS, s.r.o., Slovenská pošta a súkromní predajcovia. Príjem inzercie 
pondelok až piatok od 9.00 do 16.00 hod. Registrácia na Ministerstve kultúry SR pod číslom EV 1283/08, ISSN: 1337-6187.  

SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

HAJKO, Dalimír: Umenie recenzie ako kritika existujúceho a 
inšpirácia pre budúce. Bratislava, Vydavateľstvo Spolku sloven-
ských spisovateľov 2024. 125 s.
  Recenzia nie je iba kritické zhodnotenie umelec-
kého či vedeckého diela po jeho publikovaní. Pre 
bežného prijímateľa umenia môže byť kompasom, 
ktorý ho nasmeruje za dobrým fi lmom, knihou, vý-
tvarným dielom. Pre umelca môže byť nastavením 
zrkadla, ktorý ho zorientuje v jeho snažení, hoci 
nie každý je schopný sebarefl exie. Erudovaný 
a empatický kritik zhodnotí dielo so znalosťou 
kontextu, s porozumením pre autora ako tvorcu a 
prípadná diskusia je vítaným bonusom. Slovenský 
literárny vedec, kritik, autor a fi lozof Prof. PhDr. 
Dalimír Hajko, DrSc. sa vo svojej knihe Umenie 
recenzie ako kritika existujúceho a inšpirácia 
pre budúce zameral primárne na recenzovanie 
literárneho diela, prozaického a básnického, 
iba miestami prekračuje toto obmedzenie a načrtáva aj širokospektrálnejšie 
možnosti vnímania umeleckého diela všeobecne. 

KNIL, Jaroslav (14.1.1929-27.2.2012)
  Bol slovenský maliar. Venoval sa komornej maľbe, dominovala u neho 
fi gurálna a portrétna tvorba. Osobitné miesto v jeho tvorbe zaujímala kra-
jinomaľba. V rokoch 1951-1959 študoval na VŠVU v Bratislave v oddelení 
fi gurálnej maľby. Od roku 1965 žil v Pezinku. V šesťdesiatych rokoch položil 
základy artterapie na Slovensku. Ako prvý slovenský výtvarník sa venoval 
artterapii v psychiatrickej praxi .V tomto období vytvoril viacero unikátnych 
diel v ktorých portrétoval pacientov trpiacich schizofréniou, pričom do obrazov 
zakomponoval prosté kresbičky portrétovaných pacientov. Tieto diela sú v 
majetku bratislavských galérií. Z tohto obdobia je tiež známa séria obrazov v 
ktorých zachytával prejavy opilcov v rôznych situáciách. V sedemdesiatych 
rokoch zmenil tému a viac sa venoval krajinomaľbe. Krajinu však maľoval 
len pocitovo, veľmi abstraktne, čo v tých rokoch nebolo na Slovensku časté. 
Známym je dielo Svetlo v krajine v ktorom stvárnil svetlo, pričom krajinu tu 
ani veľmi nevníma. Postupom rokov do svojich obrazov krajinomaľby prinášal 
čoraz viac realizmu. 

FROSSARD, André (14.1.1915-2.2.1995) 
  Bol popredný francúzsky katolícky spisovateľ, novinár a fi lozof. Člen Fran-
cúzskej akadémie. Bol blízkym priateľom pápeža Jána Pavla II. Jeho knihy 
boli preložené do mnohých jazykov, vrátane slovenčiny. Najslávnejším a naj-
prekladanejším Frossardovým dielom je autobiografi cká kniha Boh jestvuje, 
ja som sa s ním stretol, kde popisuje svoju konverziu ku katolicizmu. 

Na pohovore: - Môžete mi povedať niečo o sebe?
- Radšej nie, túto prácu vážne potrebujem.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK
   Utorok 14. januára, féria: Svidník o 18.00 hod.: + z rod. Kuriláko-
vej, Dvorjakovej, Mestisko o 16.30 hod., Streda 15. januára, féria: 
Svidník o 6.30 hod.: + Anna, o 18.00 hod.: + Gabriela, Štvrtok 16. 
januára, féria: Svidník o 6.30 hod.: + Ondrej, Ján, Peter, Darina, 
o 18.00 hod.: ZBP Božena (70 rokov života), Piatok 17. januára, 
féria: Svidník o 6.30 hod.: ZBP Zoja, o 18.00 hod.: + Anna, Ján, 
Mestisko o 16.30 hod., Sobota 18. januára, Preb. Panny Mária, 
Svidník o 8.00 hod.: za duše v očistci, Nemocnica o 17.00 hod.: + 
Milan, Milan, Nedeľa 19. januára, 2. nedeľa v cezročnom období, 
Svidník o 8.00 hod.: ZBP Kamil s rodinou, o 10.30 hod.: + Ján, 
Mestisko o 9.15 hod.

OZNAMY: 
   Kto plánuje v tomto roku sv. manželstva, predsobášne stretnutie 
v našom dekanáte sa uskutoční v termíne od 14. do 15. marca 
2025 v Stropkove. Kontakt: Martina Lukáčová 0907 814 133. * V 
tomto roku naša farnosť organizuje púť do Medžugoria s pobytom 
pri mori v termíne od 7. do 14. augusta 2025. Cena 350 eur. V 
cene ubytovanie, strava a doprava. Záujemci sa môžu prihlásiť v 
zakresti i kostola. Záloha je 100 eur.   

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 14. januára: 17:00 + Ján Piruch, Streda 15. januára: 17:00 
+ Gabriela Zápotocká, Štvrtok 16. januára: 7:00 Za zdravie a Božie 
požehnanie pre Mikuláša s rod., Piatok 17. januára: 17:00 Za zdra-
vie a Božie požehnanie pre Kuba a Dušana, Sobota 18. januára: 
7:00 + Vasiľ, Jozef, Anna, Nedeľa 19. januára: 9:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 14. januára - Zakončenie sviatku Bohozjavenia: 12.00 
* Mária (uzdravenie), 17.00 Kláštor sestier Bazil iánok, 18.00 † 
Ladislav Suchytra, Streda 15. januára: 6.30 † Juraj, 18.00 † Irena 
Slotová (ročná lit.), Štvrtok 16. januára: 12.00 † Helena a Michal 
Cimboroví / † Michal, Michal, Paraska, Anna, Eucharistická adorá-
cia od 13.00, 17.00 Kláštor sestier Bazil iánok, 17.15 Ruženec za 
závislých s komunitou Cenacolo, 18.00 * Lukáš, Dominik, Maroš, 
Tatiana, Miroslav, Piatok 17. januára: 6.30 * Miroslav s rod., 18.00 
* Viliam a Anna, Moleben k bl. Petrovi Pavlovi Gojdičovi, Stretnutie 
mládeže od 19:00, Sobota 18. januára: 8.00 † Anna Cerulová, † 
Ján Grega (ročná lit.), Nedeľa 19. januára: 7.00 Ruženec a 1. Čas, 
8.00 * Za farnosť, 10.30 * Slavomír, Mária, Zuzana, Tomáš, Tomáš, 
Tamara csl. l i t., Večiereň od 17:00, 18.00 * Mária a Jozef s rod.    

OZNAMY: 
   SWIGI fašiangová veselica - 8.2. 2025 na Spojenej škole (14:00 
- 21:00); viac info na plagáte a webstránke. * Stretnutie prvopri-
jímajúcich detí a ich rodičov v nedeľu od 9:15 hod. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. l iturgia, 
počas týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. l i turgia -  prot. Ján 
Pajkoš, streda, štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. l i turgia - 
prot. Ján Sovič, Večerné bohoslužby od pondelka do soboty sa 
konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva 
na Ul. Festivalovej, č. 2042 vo Svidníku. 


